
Veterinærstudentene ved akvadifferensiering kull 2017 ved NMBU Veterinærhøgskolen mener at 

oppdrettsnæringen uansett art, ikke skal overstige 10% dødelighet. Vi ønsker også krav om 

registrering av all dødelighet på fisk i oppdrettsnæringen.  

Tre nøkkelpunkter til hvorfor vi mener dette: 

1. Ifølge Lov om dyrevelferd § 3 «Generelt om behandling av dyr» beskrives det hvordan dyr 

har «egenverdi uavhengig av den nytteverdien de måtte ha for mennesker. Dyr skal 

behandles godt og beskyttes mot fare for unødige påkjenninger og belastninger». Vi mener 

at dette ikke overholdes med dagens dødelighetstall på 15,5 % hos laks i sjøfasen 

(Fiskehelserapporten 2021) og 42% dødlighetstall hos rensefisk (Undersøkelse utført på 

oppdrag for Mattilsynet i 2020). Høy dødelighet viser at vi har for dårlig kontroll på 

dyrevelferden hos fisk i oppdrettsnæringen. 

2. Dødelighet hos laks på 15% og dødelighet hos rensefisk på 40-100% er tall vi aldri hadde 

akseptert i noen annen dyrenæring; med tanke på at de aktuelle artene omfattes av samme 

dyrevelferdslov. 

3. Når det kommer til høye og til dels ukjente dødelighetstall og årsak til dødelighet hos 

rensefisk må man legge til grunn forsiktighetsprinsippet som betyr at man ikke skal 

gjennomføre en aktivitet når man ikke er sikker på konsekvensene av aktiviteten. Ved 

manglende kunnskap om arten, som i dette tilfelle, skal tvilen komme dyret til gode. 

4. Akvanæringen med oppdrett av fisk skal fremstå som etisk og bærekraftig, og det gjør den 

ikke med dagens høye dødelighetstall. 
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